
 

s  
GATU- OCH 
FASTIGHETSNÄMNDENS HANDIKAPPRÅD 

 
Protokoll  
nr  12, 2004.  
 
 

 
 
Tid: Torsdagen den  11 november 2004 kl. 14.30-16.30. 
 
Plats:  Tekniska Nämndhuset, Flemingg. 4,  rum 5:128.  
 
Justeras:  
 
 
Ken Gammelgård             Katarina Härdmark-Sandström 
 
 
Närvarande: Ken Gammelgård (ordf) (DHR), Lasse 
Gustafsson (NHR), Katarina Härdmark-Sandström 
(Hjärnkraft), Åsa Jansson (RBU), Ulf Lettermark (SRF), 
Hjördis Stolt (Astma allergi), Monicka Zachari (SRF). 
 
Förhinder: Susanne Berg (DHR), Elisabeth Bergvall ( R) 
och Gunnar Slätt (FHDBF). 
 
Tjänstemän: Lars Cedergrund §§ 7-13,  Bodil 
Hammarberg § 7, Lennart Klaesson §§ 7-13, Linda 
Lundberg § 7 och Lennart Nilsson. 
 
 
§ 1. Fastställande av dagordning.  
Dagordningen fastställs på sätt som framgår av 
protokollet.  
 
§ 2.  Justering av dagens protokoll. 
Ordföranden och Katarina Härdmark-Sandström utses. 
 
§ 3. Handlingars och lokalers tillgänglighet och  
användbarhet.   
Några skisser/kartor har inte varit tillgängliga.   



 
 
§ 4. Anmälan av protokolljustering.  
Protokollet för sammanträdet 2004-10-21 har justerats 
och lämnats till nämnden. 
 
§ 5.  Protokoll från SBN:s handikappråd nr 15, 2004. 
Anmäls.   
 
Det meddelas att SBN:s råd vill att GFN:s råd behandlar 
Detaljplan för Akalla  4:1 , Kistavägen och 
Torshamnsgatan mm, Kista. Rådet tar upp ärendet på 
kommande möte. 
 
§ 6. Information om beslut i kommunfullmäktige om 
nya instruktioner för stadens handikappråd.  
Anmäls.  
 
Kommun-HSO föreslår i skrivelse till handikapprådens 
sekreterare att Gatu- och fastighetsnämnden, Stockholms 
förvaltnings- och saluhallsnämnd och Stockholms stads 
parkerings AB har ett gemensamt råd. 
 
Rådet kommer att tillskriva Kommunstyrelsen om att det  
inte har något emot att flera nämnder och liknande har 
ett gemensamt råd. Det bör dock finnas riktlinjer för hur 
detta ska fungera.  
 
§ 7. Förslag till detaljplan för Sabbatsberg 23 mm. 
Vasastaden, 2002-17085-54. 
Ärende som SBN:s råd vill att GFN:s råd ska granska.  
 
Bodil Hammarberg och Linda Lundberg informerar. 
Syftet med detaljplanen, som varit på samråd, är att 
utvidga stadsbebyggelsen i Vasastaden. Östra 
Sabbatsbergsområdet förtätas med stadskvarter som 
innehåller bostäder, arbetsplatser, lokaler för butiker och  
service. Alla entréer och målpunkter görs tillgängliga.  
Gruppbostäder kommer att byggas. Syncentralen 
förläggs till Sabbatsbergs Sjukhus och anpassning av 
entrén mot Dalagatan, förbindelseväg till buss mm ska  



 
 
ske. Eventuellt kan övergångsstället vid Dalagatan, där 
det är stark trafik, signalregleras.  
 
Gångbanorna förses med betongplattor. De nya gatorna 
trädplanteras. Träd väljs med tanke på att de inte ska 
vara allergiframkallande. Förslaget möjliggör ny  
parkmark i områdets västra del. Nya gångvägar 
tillkommer då parken rustas upp och blir mer tillgänglig. 
Gångvägarna kommer att var 2,5 meter breda och vara 
av stenmjöl. Området är kuperat och lutningarna på 
gångnätet uppfyller därför inte måttet på högsta lutning 
1:40-1:50 som anges i stadens program för utemiljöns 
handikappanpassning. Det finns idéer om att lägga 
plattor i gräsytor för att göra området mer likt det gamla. 
Plattorna är inte att betrakta som gångväg utan som ett 
objekt i gräset. Alternativet är att enbart ha gräsyta 
eftersom plattorna inte förbinder några viktiga 
målpunkter. Alla entréer nås med ett angöringsavstånd på 
högst 10 meter.  
 
Rådet understryker betydelsen av att: 
- det som utförs görs tillgängligt t ex att om det läggs 
gångvägar i gräsmattan ska dessa vara utformade så att 
alla kan ta sig fram 
- träden som planteras inte är allergiframkallande 
- riktiga övergångsställen, inte enbart gångpassager, 
byggs och att dessa övergångsställen förses med ljud- 
och ljussignaler  
-belysningen blir tillfredsställande 
-avståndet mellan angöringplats och entré inte överstiger 
10 meter 
- det finns inomhusförbindelse mellan bostad och förråd 
för rullstol och till soprum 
 
Rådet önskar få ny information om ärendet vid senare 
tillfälle. 
 
§ 8. Tillgänglighetsprojektet. 
a) Åtgärdsplan för 2005. (Redovisning i rådet innan det  



tas upp i nämnden). 
 
Lars Cedergrund framför bl a att 100 Mnkr är avsatta för  
åtgärder även år 2005 och att ett preliminärt förslag nu  
har tagits fram. Även nästa år kommer Idrottsnämnden 
att disponera 10 Mnkr och Kulturnämnden 5 Mnkr. Entré 
Stockholm fortsätter sitt arbete och Stadshusets 
tillgänglighet prioriteras. Satsningar kommer att göras på 
övergångsställen, ränndalar och busshållplatser. Arbetet 
med att ta fram tillgänglighetsplaner för varje stadsdel 
pågår. Till förbättringar av belysning avsätts 4 Mnkr. 
Praktikanter med teknisk utbildning gör inventeringar.  
Utvärderingen av ledstråk med försöken i Malmö 
kommer enligt uppgift att redovisas inom kort. Ledstråk 
har inte lagts ut i Stockholm i någon större omfattning på 
grund av att det inte funnits någon bra modell. 
 
Rådet anser att de som inventerar ska ha eget 
funktionshinder eller ha erfarenhet av sådana. 
 
Rådet framför också att det vill diskutera frågor om 
belysningen och inventeringarna ytterligare. 
 
Rådet önskar även diskutera utbyte av erfarenheter med   
andra städer och vilken nytta man kan få av dessa 
kontakter.  
 
b) Basprogrammet.  
Lennart Klaesson meddelar att det reviderade förslaget 
sänts på remiss och att möte kommer att hållas med 
cheferna för SBK och GFK m fl. Därefter skall ett 
ärende tas upp i SBN och GFN. Utemiljöprogrammet 
kommer att revideras och tas upp i GFN och sedan i KF 
enligt skrivelse av gatu- och fastighetsborgarrådet. 
 
Rådet ges möjlighet att lämna synpunkter på 
revideringen av Utemiljöprogrammet. Det kan t ex vara 
något ytterligare som bör ingå i programmet.   
 



c)  Information om kontrastmarkering av trappor vid 
Stadsbiblioteket mot Odengatan, Gotlandsgatan mot 
Götgatan och Kronobergsgatan mot Inedalsgatan. 
 
Sekreteraren meddelar att trappan till Stadsbiblioteket 
har kontrastmarkerats, att trappan vid Gotlandsgatan ska  
prioriteras och att trappan vid Kronobergsparken 
kommer att tas med i 2005 års åtgärder.     
 
c) Synpunkter på ny modell av parkbänk.  
Rådet anser att modellen i stort sett är bra men att den 
bör finnas även med höjden 50 cm.  
 
§ 9. Avsända skrivelser till Upplåtelsebyrån om ny 
byggnadsställning och villkor vid användning av 
offentlig plats.  
Anmäls.    
 
§ 10. Ärenden i nämnden.   
Bordläggs. 
 
§ 11. Barnperspektivet i rådet.  Fråga med anledning 
av rapport av Barnombudsmannen. 
Bordläggs. 
 
§ 12. Bemötande. Samtal om vad nämnden/kontoret 
bör göra.  
Bordläggs. 
 
§ 13. Övriga frågor.  
a) Remiss av uteserveringar. Förslag till typ – 
avgränsningar. Svar senast 28 december 2004. 
 
Materialet delas ut och synpunkter lämnas på 
sammanträdet 2 december 2004. 
 
b) Inbjudan från Boverket till konferens om  
tillgänglighet bl a i Västerås 17 februari 2005. 
 
Tas upp på nästa möte. 
 
 



Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 


